
Protokół LVIII/2024 

z obrad LVIII Sesji Rady Gminy Sadowne z dnia 19 marca 2024 roku, która odbyła się w Sali 

Konferencyjnej Urzędu Gminy w Sadownem o godz. 1200 

 

Skład Rady – 15  

Obecnych według listy obecności – 15 

                    

                    

Ponadto na Sesję Rady Gminy przybyli: Pan Waldemar Cyran – Wójt Gminy Sadowne, Pan Marcin 

Gręda – Zastępca Wójta, Pani Anna Rukat – Skarbnik Gminy Sadowne, Pan mecenas Janusz 

Pągowski, Pan Janusz Chaber – Kierownik ZGK w Sadownem oraz sołtysi. 

 

Do punktu pierwszego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – Przewodniczący Rady Gminy – przywitał wszystkich zebranych, rozpoczął 

obrady LVIII Sesji Rady Gminy Sadowne. Na podstawie listy obecności stwierdzono kworum. 

Poprosił radnych o zalogowanie się do systemu. 

 



 

 

 



 

Do punktu drugiego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – Każdy z Państwa otrzymał porządek obrad. Czy są jakieś uwagi, zmiany?  

Pan Waldemar Cyran – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado mam prośbę o wprowadzenie dwóch 

projektów uchwał na dzisiejszą sesję tj. projekt  w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

ogólnego gminy Sadowne. W budżecie są środki na ten cel i jest niezbędne podjęcie uchwały. Kolejna 

w sprawie udzielania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. Chodzi o nasz kościół, który jest obiektem 

zabytkowym, zostały pozyskane środki finansowe na remont kościoła. W tej uchwale chodzi o prace 

konserwatorskie przy organach, stąd konieczność podjęcia uchwały.    

Pan Tomasz Szymanik – Kto z Państwa radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Sadowne? 

 

 



 

 

  



Pan Tomasz Szymanik – Kto z Państwa radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie udzielania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków? 

 



Pan Tomasz Szymanik – Proponuję, aby te dwie uchwały wprowadzić do porządku obrad w punkcie 4 

jako podpunkt d) i e) i kolejne będą przesunięte analogicznie.   

 

   

 

P o r z ą d e k   o b r a d: 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja z działalności Wójta w okresie między Sesjami. 

4. Podjęcie uchwał:  

a) w sprawie stwierdzenia braku właściwości Rady Gminy Sadowne do rozpatrzenia 

skargi na Wójta Gminy Sadowne 

b) w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sadowne w 2024 roku.  

c) w sprawie przyjęcia od Powiatu Węgrowskiego zadań z zakresu bieżącego utrzymania 

dróg powiatowych w miejscowości Sadowne 

d) w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Sadowne; 

e) w sprawie udzielania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków   

f) w sprawie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2024-

2035; 

g) w sprawie zmian w Uchwale budżetowej gminy na 2024 rok                                                                              

   5.  Sprawy różne – zapytania i wolne wnioski oraz odpowiedzi. 

    6. Przyjęcie protokołu z obrad LVII Sesji Rady Gminy.  

     7. Zamknięcie obrad.     



 

 

 



 

Do punktu trzeciego porządku obrad: 

Pan Waldemar Cyran – Drodzy Państwo, 20 lutego ogłosiliśmy postępowanie przetargowe na dostawę 

żwiru gruboziarnistego i kruszywa łamanego na potrzeby bieżącego remontu dróg gminnych                       

na terenie gminy Sadowne. W tym roku wprowadziliśmy nowość, chcemy, żeby jakość żwiru była 

lepsza, będzie też kruszywo łamane szacunkowo 500 ton i 1400 ton żwiru do konserwacji dróg 

żwirowych. Wiemy, że stan techniczny dróg żwirowych jest w bardzo słaby po zimie i po 

podtopieniach.  Została złożona jedna oferta, wykonawcą jest Pan Emil Filipiak z Sójkówka. Wartość 

oferty opiewa na kwotę 146 124,00 zł z czego 72 324,00 zł przeznaczone jest na żwir a 73 800,00 zł 

na kruszywo łamane. Cena za tonę żwiru z dowiezieniem i wbudowaniem na teren dróg gminnych 

51,56 zł a tona kruszywa 147, 60 zł. Oczywiście jakoś tego materiału jest zdecydowanie lepsza.                                                                                                                                                                       

27 lutego dokonaliśmy otwarcia ofert na „Budowę i przebudowę dróg gminnych na terenie gminy 

Sadowne”. Przedmiotem zamówienia była droga w Kołodziążu Rybie odcinek 1300 metrów. Kolejny 

odcinek to 420 metrów Krupińskie – Sadowne. Mamy pieniądze na ten cel i wyłonionego wykonawcę. 

Przebudowa drogi również odcinek Krupińskie niespełna 300 metrów za rzeką Ugoszcz. Wykonawcą 

jest Pan Adam Witkowski Wikrusz z Miedznej. Umowę podpisujemy 21 marca. Całość zadania to 5 

464 997,01 zł. Termin realizacji zadania 8 miesięcy od podpisania umowy. Przypomnę, że w ostatni 

piątek otworzyliśmy jedną z ważniejszych inwestycji drogowych w Sojkówku, która była wykonana 

ze środków rządowych, przy wkładzie własnym niespełna 300 000,00 zł. Odcinek 2,6 km. Całość 

zadania obyła na kwotę około 6 000 000,00 zł. 

28 lutego zostało zgłoszone postępowanie na remont generalny i prace konstrukcyjno- 

konserwatorskie przy zabytkowych organach w Sadownem. Zamówienie obejmuję remont 

zabytkowych organ, prace konserwatorskie szafy i podestu organowego, podłogi chóru muzycznego                       

i schodów na chór w kościele pod wezwaniem św. Jana Chrzciciela w Sadownem. Zamówienie jest 

dofinansowane z rządowego programu odbudowy zabytków. Otwarcie ofert nastąpiło 14 marca 2024 

roku. Ofertę złożył jeden wykonawca Kamil Janusz Jankowski, Pracownia Budowy i Konserwacji 

Organów Piszczałkowych z Białegostoku. Wartość oferty wynosi 780 000,00 zł. Umowa                                  

z wykonawcą zostanie podpisana 21 marca 2024 roku przy obecności księdza proboszcza                                

i wykonawcy. Zadanie dofinansowane w ramach rządowego programu odbudowy zabytków. 

Wysokość dofinansowania wyniesie 764 244 zł a wkład własny to niespełna 16 000,00 zł.  

1 marca 2024 roku podpisaliśmy umowę o dofinasowanie ze środków unii europejskiej w ramach 

Priorytetu 2 Fundusze Europejskie na Zielony Rozwój Mazowsza dla działania 4.2 dostosowanie do 

zmian klimatu. Typ projektu: sprzęt i infrastruktura do celów zarządzania klęskami i katastrofami. 

Fundusze Europejskie dla Mazowsza 2021-2022 zakup nowego średniego samochodu ratowniczo- 

gaśniczego z pełnym wyposażeniem dla OSP Sadowne, dotacja 1 424 175,00 zł. Jutro otwieramy 

oferty. Dofinansowanie 85%, wkład własny 15% ale tak naprawdę jutrzejsze otwarcie ofert pokaże 

jaki będzie wkład własny dofinansowania.    

1 marca podpisywaliśmy umowy z całego terenu powiatu węgrowskiego przy obecności Pani Elżbiety 

Lanc i Pani Janiny Orzełowskiej w Sali OSP a 4 marca podpisaliśmy umowy o dofinansowanie na 

realizację następujących projektów z całego powiatu węgrowskie również z całego powiatu i również 

w Sali OSP.  

200 000,00 zł na utworzenie centrum integracyjno-społecznego w Sadownem „Mazowsze dla 

lokalnych centrów integracyjnych 2024”. Są to środki przeznaczone na dostosowanie budynku po 

byłym przedszkolu w Sadownem.  



194 340,00 zł na modernizację placu sportowo-rekreacyjnego w Grabinach w ramach Mazowieckiego 

Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej „Mazowsze dla sportu”, edycja 2024. Będą to środki 

pozyskane na remont placu zabaw i rozbudowę o elementy sportowe przy szkole podstawowej w 

Grabinach.   

150 000,00 zł na nowy średni samochód ratowniczo-gaśniczy ze sprzętem ratowniczo-gaśniczym 

zamontowanym na stałe dla OSP Sadowne w ramach zadania OSP edycja 2024. 

40 000,00 zł na remont strażnicy OSP Sadowne w ramach zadania Mazowieckie strażnice OSP 2024.  

15 000 00,00 zł na modernizację aneksu kuchennego w Centrum integracyjno-społecznym w 

Sadownem w ramach Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw MAZOWSZE 2024” – 

„Mazowsze dla sołectw 2024”.  

15 000,00 zł na remont świetlicy wiejskiej w Sokółce w ramach Mazowieckiego Instrumentu 

Aktywizacji Sołectw MAZOWSZE 2024” – „Mazowsze dla sołectw 2024”. 

5 000,00 zł zapobieganie bezdomności zwierząt w gminie Sadowne w ramach Mazowieckiego 

Programu Wsparcia Zapobiegania Bezdomności Zwierząt – Mazowsze dla zwierząt 2024. 

245 000,00 zł otrzymała Gmina z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego na 

budowę drogi wewnętrznej w miejscowości Płatkownica w ramach zadań w zakresie budowy                               

i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Odcinek o długości niespełna 500 metrów. 

Szacunkowa wartość zadania 563 602 96,00 zł. Również 86 742 50,00 zł na budowę pomnika 

nagrobnego bohaterów powstania styczniowego 1863 na cmentarzu w Sadownem. Szacunkowa 

wartość zadania 137 149, 53 zł. Czekamy na podpisanie umowy.  

Szanowni Państwo jest to ostatnia sesja w tej kadencji. 7 kwietnia odbędą się wybory do samorządów 

w całej Polsce. Poproszę zastępcę o dwa słowa jak przebiega to w gminie Sadowne. Poproszę później 

jeszcze o głos abym podsumował pięcioletnią kadencję.   

Pan Marcin Gręda – 7 kwietnia będziemy wybierali wójtów, radnych do rady gminy, radnych do rady 

powiatu i radnych do sejmiku województwa mazowieckiego. W pięciu okręgach, jeśli chodzi o gminę 

Sadowne nie będzie wyborów do rady gminy Sadowne. W pięciu okręgach mamy już radnych bez 

głosowania, bo było w tych pięciu okręgach zgłoszony był tylko jeden kandydat. Obszar numer 2 

Sadowne tj.  ul. Gaj, Kilińskiego, Łochowska, Mazowiecka, Partyzantów, Wiejska. W tym okręgu 

został wybrany na radnego Krzysztof Sych. W okręgu wyborczym nr 5 obejmującym Płatkownice 

został wybrany Tomasz Szymanik. W okręgu wyborczym nr 6 obejmującym sołectwo Kocielnik oraz 

Sadoleś został wybrany Kibart Janusz. W okręgu wyborczym numer 11 obejmującym Bojewo, 

Kołodziąż, Kołodziąż Rybie, została wybrana Bożena Rodź i w okręgu wyborczym nr 15 

obejmującym Kolonie Złotki, Złotki została wybrana Wycech Anna. W tych okręgach nie będzie 

głosowania na radnego gminnego, ale mimo wszystko zapraszamy na wybory, bo jeszcze wybieramy 

do rady powiatu, do sejmiku województwa i na Wójta. Dziękuję.  

Pan Tomasz Szymanik – Pan Wójt prosił jeszcze głos.  

Pan Waldemar Cyran – Szanowni Państwo, 5 lat szybko minęło. Bardzo dziękuje za te 3 lat wspólnej 

współpracy. Chciałbym Państwu przypomnieć wydarzenia, które były zrealizowane przez ostatnich                  

5 lat. Chciałbym również podziękować i złożyć życzenia sołtysom. 11 marca odbyło się święto 

sołtysa, wszystkiego dobrego na dalsze miesiące waszej pracy i podziękowania za dotychczasową 

pracę.     



Pan Waldemar Cyran przedstawił prezentację z 5-ęcioletniej pracy a następnie podziękował 

wszystkim za współpracę tj. wszystkim organizacjom z terenu gminy Sadowne, Ochotnikom 

Strażakom, Kołom Gospodyń Wiejskich, Klubowi Sportowemu Wicher Sadowne, Panu Zastępcy, 

Pani Skarbnik Annie Rukat, wszystkim sołtysom, radom sołeckim, wszystkim pracownikom oraz 

wszystkim instytucjom, naszym parlamentarzystom, Paniom Marszałkiniom, Panu marszałkowi 

Adamowi Struzikowi za wsparcie.  

Pan Tomasz Szymanik – Dziękuj bardzo. Przechodzimy do punktu 4, podjęcie uchwał.  

 

Do punktu czwartego porządku obrad: 

 

a) uchwała w sprawie stwierdzenia braku właściwości Rady Gminy Sadowne do rozpatrzenia skargi 

na Wójta Gminy Sadowne 

Pan Tomasz Szymanik – Pierwszym projektem uchwały jest uchwała w sprawie stwierdzenia braku 

właściwości Rady Gminy Sadowne do rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Sadowne.  

Pan Tomasz Szymanik odczytał uzasadnienie uchwały, która wpłynęła do Przewodniczącego Rady 

Gminy od osoby fizycznej dotycząca zarzutu, że Wójt Gminy Sadowne narusza przepisy 

ustawy z dnia 16 lutego 2007 roku o ochronie konkurencji i konsumentów (t.j. Dz. U. z 2023 

r. poz. 1689 ze zm.). W skardze wskazano, że Wójt Gminy Sadowne nadużywa pozycji 

dominującej i ogranicza konkurencję na rynku odbioru ścieków dowożonych do stacji 

zlewnej przy Oczyszczalni Ścieków w Sadownem.  

Pan Tomasz Szymanik – Czy są pytania? Przechodzimy do głosowania.  

 

 



 

 

 



b) uchwała w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sadowne w 2024 roku. 

Pan Marcin Gręda – Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi został przygotowany na postawie 

programu, który obwiązuje do dzisiaj. Zapisy tego programu są tożsame w stosunku do 2023 roku.   

Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi został zaopiniowany przez Powiatowego Lekarza 

Weterynarii w Węgrowie, przez Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami w Polsce oraz przez Koła 

Łowieckie z terenu gminy Sadowne. Został zaopiniowany pozytywnie. Zmiany dotyczą finansowania 

jednej rzeczy. W związku z tym, że dostaliśmy dofinansowanie do czipowania bezdomnych zwierząt 

w wysokości 5 000,00 zł z urzędu Marszałkowskiego to wprowadzamy taki punkt jak sterylizacja 

psów i kotów będących własnością mieszkańców gminy Sadowne wraz z czipowaniem oraz 

sterylizacje kotów wolnożyjących wraz z czipowaniem. Kwota przeznaczona to 10 125,00 zł w tym 

5 000,00 zł z dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego, drugie 5 000,00 zł mieliśmy obowiązek 

dołożyć.  

Anna Rukat – Równolegle w budżecie te kwoty mają odzwierciedlenie.  

Pan Tomasz Szymanik – Być może w przyszłości ograniczy nam to bezdomność zwierząt. 

Informacyjnie w roku 2024 odławianiem zwierząt bezdomnych będzie zajmować się Przedsiębiorstwo 

Wielobranżowe PERRO.  

Pan Marcin Gręda – To jest to samo przedsiębiorstw, które od paru lat zajmuje się odławianiem 

bezpańskich zwierząt z terenu naszej gminy. To jest jedyna firma, która daje nam odpowiedź na 

zapytanie ofertowe.  

 



 

 

 



 

c) uchwała w sprawie przyjęcia od Powiatu Węgrowskiego zadań z zakresu bieżącego utrzymania 

dróg powiatowych w miejscowości Sadowne 

Pan Tomasz Szymanik – Drodzy Państwo na Komisjach o tym dyskutowaliśmy. Co roku 

podejmujemy taką uchwałę. W uzasadnieniu mamy podane ulice i odcinki które przejmiemy od 

powiatu do bieżącego utrzymania.  

Pani Anna Rukat – Jest to kwota 9 000,00 zł wprowadzona do budżetu po stronie dochodów i 

wydatków.  

Pan Tomasz Szymanik – Uważam, że ta kwota jest zbyt niska, ponieważ ceny wzrosły. Biorąc pod 

uwagę ulicę Wiejską, gdzie podnieśliśmy standard, doszły chodniki, rowy do wykoszenia więc koszty 

nasze wzrosną. Oczywiście będziemy pisać wnioski o zwiększenie tej kwoty.     

 



 

 

 



d) uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Sadowne; 

Pan Marcin Gręda – Jest to obowiązek każdego samorządu w wyniku ustawy z 24 września 2023 

roku. Nałożona na każdy samorząd opracowanie takiego planu. W związku z tym żebyśmy mogli 

przejść do prac potrzebujemy Państwa zgody.  

Pan Tomasz Szymanik – Plan ogólny będzie podwaliną pod przygotowanie miejscowych planów 

zagospodarowania.  

Pan Marcin Gręda – Plan musimy przygotować 31 grudnia 2025 roku.   

 



e) uchwała w sprawie udzielania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  

Pani Anna Rukat - W związku z tym, że otrzymaliśmy środki z Polskiego Ładu 100 000,00 zł na 

generalny remont organów, 16 500,00 zł jest po naszej stronie.  Do tego, żeby dalej móc tą 

inwestycję rozstrzygnąć potrzeba podpisać umowę, podjąć kolejną uchwałę o przekazanie dotacji 

do kościoła. Przetarg mamy rozstrzygnięty.  

 



f) uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2024-

2035, 

Pani Anna Rukat – Podnosimy plan dochodów, wynika to z subwencji oświatowej w kwocie 

1 217 041,00 zł i subwencji rozwojowej 299 351,00 zł i z dotacji, które są wprowadzone do budżetu. 

Jest to dotacja na drogi FOGR 245 000,00 zł, na pomnik 86 742,00 zł, na cyberbezpieczeństwo 

455 516,00 zł, na remonty w strażach 40 000,00 zł, na samochód 2 dotacje. Jedna w kwocie 

150 000,00 zł druga 1 424 175,00 zł, na plac zabaw w Grabinach 194 340,00 zł, na Centra Integracji 

Społecznych 215 000,00 zł, na Klub Seniora 40 000,00 zł, na bezdomne zwierzęta i czipowanie                     

5 000,00 zł. Oświetlenie uliczne 445 360,00 zł i na świetlice wiejskie 15 000,00 zł. Z kwoty zmian 

3 583 096,81 zł, kwoty zamykają się w sumie 54 551 117,01 zł, w tym dochody bieżące                   

w kwocie 31 506 947,53 zł i majątkowe w kwocie 23 044 169,00zł. Jeśli chodzi o plan 

wydatków jest o ogólna kwota 61 807 287,24 zł. Tutaj zmiana jest o 5 007 184,04 zł. Wśród 

tych zmian są wszystkie dotacje o których mówiliśmy wcześniej plus subwencje. Jeśli chodzi 

o zwiększenie planu wydatków na pomnik to w sumie jest to kwota 142 149,53 zł w tym 

dotacja o kwocie 86 742,00 zł pozostałe środki to wkład własny. Na cyberbezpieczeństwo, 

jest to grant więc są te same środki i po stronie dochodów i wydatków      455 516,00 zł. W 

oświacie są podwyżki, jeśli chodzi o subwencje oświatową i wprowadzona jest kwota 

194 000,00 zł, jeśli chodzi o plac zabaw w Grabinach, dokładka z naszej strony 70 000,00 zł. 

Wprowadzone są środki na centra integracji społecznej w kwocie 340 000,00 zł, są to środki        

z 3 dotacji, reszta to są środki własne. Jedna dotacja to 200 000,00 zł na remont budynku po 

byłym przedszkolu. Druga kwota to 15 000,00 zł w tym budynku a trzecia kwota to 40 000,00 

zł na seniorów w ramach integracji społecznej. W dziale 900, czyli w oświetleniu ulicznym 

wprowadzamy kwotę 470 743,00 zł. Wprowadzane są środki w kwocie 5 000,00 zł na 

czipowanie zwierząt.  W ramach MIAS remont świetlicy w Sokółce na kwotę 30 000,00 zł, w 

tym 15 000,00 zł dotacji z Urzędu Marszałkowskiego. Do każdej uchwały macie Państwo 

załączniki. Mamy dotacje celową, przychody i koszty zakładu budżetowego. Poprawka 

dotyczy środków obrotowych na początek okresu w zakładzie budżetowym. Środki były 

zaplanowane w kwocie 40 000,00 zł w tej chwili są zaplanowane w kwocie 39 000,00 zł. 

Różnica jest 74,00 zł, ale poprawka musi być. Zaplanowany jest wzrost dotacji dla szkół 

niepublicznych. Jeśli chodzi o Gminny Program Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych jest to przeniesienie środków z tamtego roku 151 881,82 zł. Druga kwota, 

która wynika z poprzedniego roku to jest 1 734, 44 zł. Jest jeszcze załącznik wydatków 

realizowanych na podstawie porozumień. W WPF jest poprawka z 2023 roku a w 2024 są 

poprawki dotyczące uchwały budżetowej. Poprawki w przedsięwzięciach są dwie, jedna 

dotyczy projektu dróg gminnych, kwota 20 000,00 zł a druga dotyczy poprawki w trzech 

drogach z Polskiego Ładu, jest to zmniejszenie środków własnych w kwocie 80 000,00 zł.  

 

 

 



 

 

 



g) uchwała w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej gminy na 2024 r.  

 

 

 

 

 



Do punktu piątego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – Czy macie Państwo jakieś pytania?  

Pani Bożenna Rodź – Ponieważ jest to ostatnia sesja w tym składzie, chciałabym do wszystkich 

radnych skierować podziękowania za drogę Kołodziąż Rybie. Dziękuję Panu Wójtowi w imieniu 

wszystkich mieszkańców.  

Pan Waldemar Cyran – Dziękuję, pamiętajmy, że pieniądze zostały pozyskane z zewnątrz. Bez tych 

środków finansowych tak duże inwestycje nie byłyby możliwe. Proszę Państwa czy ktoś policzył, ile 

zrobiliśmy dróg asfaltowych? Około 20 km.  

Pan Tomasz Szymanik – Czy jeszcze jakieś pytania? Przejdziemy do otrzymanych pism. 

Pan Tomasz Szymanik odczytał pismo od sołtysa sołectwa Rażny prośbą o pomoc w realizacji 

przedsięwzięcia jakim jest jubileuszowa rocznica (600-lecia) powstania miejscowości Rażny.  

Pan Waldemar Cyran – Wspaniały jubileusz. Został powołany Komitet obchodów 600-lecia Rażen. 

Data ustalona na 30 czerwca. Z tego co wiem plany są bardzo szerokie i ambitne. Wiem, że został 

złożony wniosek i są pozyskane środki finansowe prze Koło Gospodyń Wiejskich z Urzędu 

Marszałkowskiego. w wysokości 50 000,00 zł. Będziemy brali czynny udział w tym wydarzeniu.  

Pan Tomasz Szymanik – Popieramy, szlachetny cel. Jeżeli będzie taka możliwość to już nowa rada 

przychyli się i wesprze działania.  

Pan Tomasz Szymanik odczytał pismo od ZHP AGROLA Zdzisław Niegowski z prośbą                               

o zaplanowanie i wykonanie nawierzchni asfaltowej na odcinku drogi Płatkownica – Sadoleś (od drogi 

powiatowej do skrzyżowania z drogą biegnącą w stronę DK 50). 

Pan Tomasz Szymanik – Dyskutowaliśmy o tym na Komisjach, większość rady widzi potrzebę 

wykonania tej drogi, ale nie jest to takie proste. Część, o której wspomina wnioskodawca to zbyt 

wąski pas drogowy. Gmina Sadowne posiada tylko 4 metry. Należało by pozyskać grunty o szerokości 

do 7 metrów, więc brakuje 3 metry drogi. Zwrócimy się do mieszkańców o bezpłatne przekazanie tych 

gruntów, żeby móc zacząć jakie kolwiek działania.  

Pan Tomasz Szymanik – Panie Wójcie mam jeszcze kilka spraw. Zadzwonił dziś rano do mnie jeden z 

mieszańców w sprawie śmieci na drodze Płatkownica – Morzyczyn. Sprawdziłem, faktycznie wygląda 

to tragicznie. Czy możemy apelować w tej kwestii do Powiatu.  

Pan Waldemar Cyran – Zawsze. Jest to dla mnie niezrozumiałe, że są śmieci przy drogach. 

Wykonaliśmy prace oczyszczające przy drodze z Sadolesia. Ile tam jest śmieci. Czekamy aż będzie 

lepsza aura i pozbieramy je. Nie umiem zrozumieć tego, że każdy mieszkaniec płaci za odpady                     

i a przy drogach są wysypywane ilości workowe. Dbajmy o porządek, nie śmiećmy.  

Pan Tomasz Szymanik – Mieszkańcy przy tej drodze powiatowej, sami uprzątają śmieci, ale w tej 

chwili ilość przekracza ich możliwości. Efekt prac nie utrzymuje się zbyt długo a śmieci przybywa. 

Może należy bardziej naciskać na powiat lub założyć monitoring.    

Pan Waldemar Cyran – Jest to temat bardzo szeroki w każdym samorządzie, do robią ludzie, śmieci 

nie spadają z nieba.  

Pan Tomasz Szymanik – Panie Wójcie, mam jeszcze jedna sprawę. Czy Pan Wójt wie coś na temat 

planowanego zamontowania przepustu na drodze gminnej w miejscowości Morzyczyn.  

Pan Waldemar Cyran – Mieszkańcy zawracali się do mnie o montaż przepustu. Zostały już zakupione, 

z tego co wiem są już na Morzyczynie. Mieszkańcy zapowiedzieli, że zostaną zamontowane we 

własnym zakresie. Osobiście z nimi nie rozmawiałem, sprawę prowadzi Ryszard Decyk.  



Pan Tomasz Szymanik – Na jakiej podstawie zostanie zakopany przepust na drodze gminnej? Czy 

został wykonany jakiś projekt, opracowania?  

Pan Ryszard Decyk – Mieszkańcy Morzyczyna Włościańskiego zwrócili się do mnie z prośba o dwa 

przepusty.  Jest droga dojazdowa do pól i jest zaniżenie w dwóch miejscach. Mieszkańcy chcą, żeby 

ich woda schodziła z ich posesji. Czy potrzebne jest zezwolenie, nie do końca jestem pewien, jednak 

w większości się montowało przepusty i przewodniczący nie wdział paragrafu, gdzie można założyć 

przepust a gdzie nie.  

Pan Tomasz Szymanik – Proszę o informacje, gdzie one były zamontowane.  

Pan Ryszard Decyk – Wszędzie mieszkańcy chcą żyć, podejrzewam, że Pan Przewodniczący dąży do 

tego, że ta woda poleci do Płatkownicy, no nie. Woda przychodzi z Bugu, tylko nie z terenu gminy 

Sadowne, tylko z terenu gminy Małkinia i w tym jest problem. Obecny pan sołtys będzie znał sprawę, 

bo temat był poruszany na zebraniu wiejskim.  

Pan Mariusz Składanek – Jeśli chodzi o zakup przepustów to pierwszy raz słyszę, że coś takiego miało 

miejsce. Temat był poruszany, ale była to otwarta dyskusja i powiedziałem, że jeśli coś takiego się 

będzie działo, to żeby osoby, które były zainteresowane przepustami, żeby przyszły do mnie. Teraz 

przychodzę na radę i się dowiaduje, że przepusty są zakupione.   

Pan Tomasz Szymanik – O ile się orientuje, przepisy mówią, że nie można podnosić swoich gruntów, 

cieków wodnych a przez to zalewać gruntów sąsiada. Jeżeli jest droga gminna i jest numer działki                  

i jest właściciel gruntu to tak samo, każdy przepust wymaga opracowania i projektu. Woda zalewa 

część działek za budynkami w miejscowości Morzyczyn, Kolonia, Gaj. Jeżeli spuścicie wodę                        

z Kolonii z Morzyczyna to ona popłynie na działki w Płatkownicy. Nie może tak być. Skąd tam 

przepust, skoro nie ma rowu.  

Dalsza część dyskusji dotyczyła lokalizacji drogi, na której mam być wkopany przepust. W wyniku 

dyskusji ustalono, iż Komisja Rolnictwa, Bezpieczeństwa Publicznego, Ochrony Przeciwpożarowej 

uda się w teren w celu wyjaśnienia w/w kwestii.  

Pan Waldemar Cyran – Proszę Państwa w ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie w Siedlcach                    

z Wojewodą Mazowieckim, rozmawialiśmy również o sytuacji rzece Bug. Rozmawiałem                                 

i monitowałem o interwencje w sprawie wału, interweniowałem w sprawie, która Pan Przewodniczący 

zgłaszał odnośnie zalanych łąk i pól uprawnych. Nie jest to do końca tak. Że nikt o tym problemie nie 

wie i nie słyszy. Czekamy na informacje zwrotną od Wojewody.  

Pan Jarosław Popławski – Chciałbym zabrać głos. Chciałbym podziękować za prace w Radzie Gminy 

Sadowne. Wiadomo, że nie będę już kandydatem do następnej kadencji Rady gminy Sadowne. Jestem 

kandydatem do Rady Powiatu Węgrowskiego, chciałbym pożegnać się podziękować za pracę, 

zachęcić do wyborów. Dziękuję Państwu za pracę.  

Pan Tomasz Szymanik – Drodzy Państwo, pozwolicie, że powiem kilka słów. Kiedyś ktoś powiedział, 

że życie to teatr. W naszym tatrze życia przyszło nam wspólnie zagrać pewna rolę, pewien epizod 

pięcioletni. Cieszę się, że zrobiłem to z Państwem, chociaż te pięć lat nie było łatwe. Chciałem 

serdecznie podziękować Panu Wójtowi, Panu Zastępcy, Pani Skarbnik. Chciałem podziękować 

sołtysom za cenne uwagi, wsparcie. Przede wszystkim chciałem podziękować moim kolegom radnym, 

za to wybraliście mnie na przewodniczącego, starałem się to czynić jak najlepiej. Praca z Państwem 

była dla mnie ogromną przyjemnością i zaszczytem. Jak wiecie zostałem wybrany na kolejną 

kadencje, co los przyniesie zobaczymy. Wszystkim, którzy ubiegają się o kolejna kadencje życzę 

sukcesów, tym którzy rezygnują dziękuję za współpracę.  

Pani Małgorzat Zyśk – Myślę, że Pan Wójt dobrze posumował swoja pięcioletnią pracę na rzecz 

gminy Sadowne i jej mieszkańców. Ze swojej strony chciałabym serdecznie podziękować Państwu 



również za wszelkiego rodzaju uwagi, wskazówki. Kandyduje również do Rady Powiatu na kolejną 

kadencję. Uważam, że w powiecie węgrowskim Zarząd nie wykorzystał wszystkich szans dla gminy 

Sadowne, aby pozyskać środki finansowe. Środki finansowe w tej kadencji z zewnątrz były bardzo 

duże. Z Polskiego Ładu na drogi powiatowe nie wpłynęła żadna złotówka. Z Rządowego Rozwoju 

Dróg na drogę w Sadolesiu do naszej gminy przyszła dotacja w wysokości 3 444 000,00 zł, jeśli 

dobrze pamiętam i 4 000 000,00 zł od Pani Marszałek Elżbiety Lanc na drogę na ulice Wiejską. Są 

gminy zwłaszcza położone na południu naszego powiatu, które tych środków finansowych otrzymały 

od powiatu i o od rządu dużo więcej. Priorytetami na kolejną kadencję są drogi, droga Kołodziąż – 

Stoczek, ponadto rozsypuje się droga w Morowej Woli do Stoczka.  W każdej miejscowości będziemy 

na spotkaniu, więc przedstawiam swoją prezentację, gdzie podaję pisma, które wpłynęły do Zarządu 

Powiatu z potwierdzeniem wpływu, że składaliśmy z Panem Wójtem wnioski dotyczące naszych dróg 

powiatowych, chodnika od targowiska do cmentarza, chodnik w Sokółce, droga w Morzyczynie. 

Wniosków składaliśmy dużo, ale nie znalazły odzwierciedlenia i uznania Zarządu, żeby wyjść do 

radnych z inicjatywą, żeby daną drogę przegłosować i złożyć wniosek czy do Polskiego Ładu czy do 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Z Polskiego Ładu nawet złotówka do nas nie wpłynęła a środki 

finansowe, które otrzymały gminy są po 12 000 000,00 zł, 15 000 000,00 zł i jeszcze wyższe. Bardzo 

Państwu dziękuję za współpracę.  

Pan Tomasz Szymanik – Również dziękujemy Pani radnej za współpracę.  

Pani Małgorzata Lipka- Bartosik – Chciałam dołączyć się do podziękowań za te 5 lat, było to 

doświadczenie w moich życiu, wiem, jak to działa wszystko od podszewki. Dziękuję za wszystkie 

dobre rzeczy, które Złotki spotkało. Dziękuję bardzo wszystkim. 

Pan Waldemar Cyran – Dołączam się do podziękowań dla Pani radnej Małgorzaty Zyśk, jest to 

doświadczony samorządowiec. Swoje podziękowania chciał bym skierować w stronę Pana 

Przewodniczącego. Pan Przewodniczący porównał to do teatru, tylko z jedna różnicą, w teatrze jest 

scenariusz napisany i aktorzy grają według scenariusza. Tutaj jest życie i czasami scenariusz był 

nieprzewidywalny. dziękuję Panie Przewodniczący, że nad tym scenariuszem Pan panował. Po raz 

kolejny Gmina Sadowne pokazała, jak powinna wyglądać praca i współpraca z różnych szczebli 

samorządów. Uznanie dla pracy sołtysów, dla wszystkich radnych, Pana Przewodniczącego za 

panowanie nad tą salą.  

Nastąpiło podziękowanie wszystkim radnym, zastępcy Wójta Panu Marcinowi Grędzie, Pani Skarbnik 

Annie Rukat oraz Panu Wójtowi Waldemarowi Cyranowi poprzez wręczenie statuetek.  

Pan Tomasz Szymanik podziękował również za współpracę Pani Katarzynie Stefaniak i Błażejowi 

Rukatowi.   

Pan Marcin Gręda – Proszę Państwa, ja jeszcze uściślę, dzisiaj są podziękowania ta sesja jest 

planowana jako ostatnia, ale Państwa kadencja jest do 30 kwietnia. Może się tak zdarzyć się taka 

sytuacja, że jeszcze po wyborach będą musieli się państwo spotkać.     

   

 

 

 

 

 

 



 

Do punktu szóstego porządku obrad: 

 

Przyjęcie protokołu z obrad z LVII Sesji Rady Gminy.  

 



 

Do punktu siódmego porządku obrad: 

 

Pan Tomasz Szymanik – Zamykam LVIII Sesję Rady Gminy Sadowne zwołaną na dzień dzisiejszy. 

Dziękuje Państwu za przybycie. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

Protokolant:                    Przewodniczący Rady Gminy  

Katarzyna Stefaniak                                                                             Tomasz Szymanik 

 


